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Jesu li Posavci za hrvatsku stvar?  

Subota, 05 Prosinac 2009 00:29 Ljudevit Posavski  
 
Ovih dana se na jednom popularnom hercegovačkim portalu otvorila široka rasprava na članak koji 
govori o tomu kako se Posavci kunu u BiH a ona nas ne hebe niti za suvu šljivu. Komentari su 
različiti. Od onih koji se slažu sa autorom članka do onih koji mu kao nešto pozdravljaju nekoga u 
familiji.  
O Posavcima mogu pisati i Hercegovci. Što da ne. Mogu o nama pisati i ovako i onako. Kako im se 
prohtije. Mogu nas smatrati i ovakvim i onakvim. Mogu nas zvati i Posavljacima. Mogu štogod 
hoće. 
S druge strane i mi imamo isto pravo. Da pišemo o sebi prije svega ali i da napišemo pokoju o 
Hercegovljacima. Ako napišemo Hercegovac, mogli bi se uvrijediti jer imamo pasminu magaraca 
za koju narod voli reći "Hercegovac". Ali znam ja dobro njih i znam da im neće smetati ako ih 
oslovim sa Hercegovci, a tovare ostavimo za neku drugu priču. 
Da, rekoh imamo pravo pisati što mislimo. A sada imamo i mogućnosti da svoja mišljenja i  javno 
obznanimo, jer više ne ovisimo o političko-informativnoj blokadi i našim političarima čije su 
doskorašnji sluganski stavovi, po političkom diktatu, bili etablirani kao opće mišljenje svih nas 
Posavaca. 
Jasno da ovdje govorim o Posavcima Hrvatima i Hercegovcima Hrvatima. Bitno je to istaknuti jer u 
Posavini živi stanovit broj Bošnjaka koji su takoñer Posavci. A hercegovačka metropola ima toliko 
Bošnjaka da je gotovo nemoguće pomisliti samo na Hrvate kada se govori o Hercegovcima. Kao što 
rekoh ovoga puta nećemo miješati braću po genima, nego ću nešto reći o braći po krvi, čistoj 
hrvatskoj. Dobro, nećemo sada cjepidlačiti što Posavci gledajući na sva 23 kromosoma i haploidne 
grupe puno više odgavaruju većinskoj hrvatskoj haploidnoj grupi. Dok kod Hercegovaca 
prevladavaju haploidni gameti s genetičkim materijalom naroda koji je naseljavao Zahumlje puno 
prije dolaska Hrvata na ove prostore. 

Brojanje eritrocita 

Nećemo jedni drugima brojati crvena krvna zrnca. Danas smo Hrvati i jedni i drugi i kao takvi 
trebamo i ostati. Ali jedinstveni, a ne razjedinjeni i posvañani. A netko nas očito želi posvañati. 
Moramo se zapitati tko i iz kojih pobuda? 
Krenimo prvo od motiva pa ćemo lakše doći i do nalogodavca koji baca kost meñu Hrvate. Bez 
sumnje, radi se o jednoj smišljenoj propagandnoj kampanji koja je usmjerena u ostvarivanju 
odreñenih ciljeva. Nećemo okolišati nego ćemo k'o Sinjani u sridu. 
Velikosrpska propagandna mašinerija sa svojim fiks idejama generiranim u SANU (srpska 
akademija znanosti i umjetnosti) temeljito podržana od nedavno preminulog g. Pavla, preko 
odabranog, takoñer preminulog vožda Miloševića, sijala je i dan danas sije sjeme Velike Srbije. Sva 
dešavanja u Domovinskom ratu, a posebice u ratu koji je voñen na teritoriju BiH su u dobroj mjeri 
odreñena velikosrpskom politikom. I kada se stvari analiziraju ništa nije bilo slučajno, kao što ništa 
nije slučajno niti sada. 

Zavadi pa vladaj 

Sukob izmeñu Hrvata i Bošnjaka je plod jedne takve politike. Od klasične agresije Srbije na BiH, 
tim činom Srbi pokušavaju ratne sukobe u BiH svesti na grañanski rat. Produljenjem zategnutosti 
meñu Hrvatima i Bošnjacima sve su veći izgledi da ratni sukobi u BiH uistinu poprime kvalifikacije 
grañanskog rata. 
Ne bi Srbi taj svoj naum mogli ostvariti bez svesrdne pomoći svojih agenata i sluga, kako u 
redovima HVO-a tako i meñu pripadnicima Armije BiH. Obavještajne i kontraobavještajne srpske 
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službe su svoju zadaću odradile gotovo do perfekcije. Svoje UDBA-ške kadrove uspjeli su 
instalirati u same vrhove političke i vojne vlasti Hrvata i Bošnjaka. Da je tako potvrñuje činjenica 
da je većina zapovjednog kadra i na strani HVO-a i na strani Armije BiH bila sastavljena od 
provjerenih oficira JNA. Ništa ne bi bilo čudno da ti oficiri nisu bili rasporeñeni baš u zonama 
sukoba Hrvata i Bošnjaka. 
Voñeni istim načelom UDBA-ško vodstvo hrvatske zajednice Herceg-Bosne, sa krvnicima koji su 
svoja zlodjela ostavili svugdje od Iloka do Prevlake i od Karlovca do Srebrenice, u svibnju 1992. 
godine sklapa pakt o nenapadanju. 
Takav dogovor je puno više od pukog sporazuma o prekidu ratnih neprijateljstava izmeñu srpske i 
hrvatske strane. Od tada Hrvati i Srbi više nigdje ne ratuju. Osim u Posavini. Takav dogovor je 
omogućio Srbima da sve svoje vojne efektive usmjere na Posavinu. A s druge strane HV se 
postupno povlači iz Posavine, a vojna pomoć Posavcima biva dopremana na kapaljku. Dakako da je 
presudnu ulogu u ratnom rasporedu HV-a imao Ministar obrane RH Gojko Šušak. Širokobriježanin 
koji je uz pomoć oficira UDBE "pobjegao" u emigraciju. Da su te veze bile i ostale prisne Šušak je 
dokazao postavivši za svog pomoćnika sina od tog UDBA-ša, koji je isto tako oficir JNA. A mi u 
Posavini jako dobro znamo tko je mogao u bivšoj Jugi, u to vrijeme, biti oficir. 
Šušak je bez sumnje povlačio sve konce u HV-a. Imao je ogroman utjecaj na Franju Tuñmana. 
Tuñman je promijenio na desetine ministara, ali jedino Šuška nije mogao maknuti, mada je zacijelo 
imao jednake ili slične razloge zbog kojih je mijenjao ostale ministre kao kauboj konje. Sigurno se 
nije radilo o Šuškovoj sposobnosti i njegova sposobnost i stručnost nisu ti koji su ga držali na 
poziciji. Očito, da ga je Šušak, zbog nečega, držao u šaci. 

Kontinuitet odabranog kadra 

Ovo su dakle bitne naznake koje govore o utjecajnim polugama prvenstveno vojne hrvatske moći 
koja je odigrala odlučujuću ulogu kada je u pitanju bila hrvatska doktrina u BiH. Takva politika 
traje cijelo vrijeme. Nije slučajnost da se na čelnu poziciju HDZ-a BiH uvijek "bira" provjereni 
kadar JNA ili pak netko iz Službe državne bezbednosti. Kontinuitet dakle postoji. I u sklopu takve 
prakse i jasnog prosrpskog djelovanja ne trebaju iznenaditi niti priče i naklapanja da su Posavci 
vjerni BiH. Da ih BiH handri. Pa zbog toga što Posavci nisu za politiku koju predvodi Čović nisu 
niti pravi Hrvati. Iz istih razloga Posavce treba blatiti. Prikazati ih kao saveznike Bošnjaka i optužiti 
ih da ne rade za hrvatsku stvar. 

Hrvatsko pitanje bez upitnika 

A što je to hrvatska stvar? Koji je to svehrvatski cilj? 
Hvala Bogu više nitko nema taj legitimitet da sam predstavlja sve Hrvate u BiH. Da ta individua 
instalirana od strane protuhrvatskih interesa manipulira narodom i izdaje se za njegovog voñu i 
reprezenta. 
Treći entitet u BiH, bi mogao biti dobra ideja. Meñutim, ovoga puta radi se o podmetnutom 
kukavičjem jajetu. Išlo se na račun egoizma i domoljublja poštenih Hercegovaca. To kukavičje jaje 
Hercegovci su popušili kao kurva onu stvar. 
Što je to treći entitet? Nitko to ne zna. Poglavito u Posavini i Središnjoj Bosni. Gdje su granice tog 
entiteta? Tko će ih nacrtati i tko će stati na te granice? Kako će se postupiti sa stanovništvom koje 
ne želi taj treći entitet, a nalazi se na području tog entiteta? Što taj entitet znači Hrvatima? Bez svog 
ognjišta i svoje djedovine ostalo bi 500.000 Hrvata jer će pripasti ne samo drugom entitetu. Nego će 
ostati u entitetu svojih krvnika. Posavci sa Srbima, a Hrvati iz središnje Bosne sa Bošnjacima. Koga 
je briga ako se takav scenarij ostvari? 
O.k. - Hrvati iz Posavine bi bili prvi za taj entitet ako će u njega ući Posavina. A svi znamo da neće. 
Jer je službena hrvatska politika Posavcima okrenula leña još davne 1992. godine. Ista stvar je i sa 
Hrvatima Središnje Bosne. Da ne govorimo o onim Hrvatima koji niti pod razno ne bi ušli u 
hrvatski entitet. Primjerice banjalučki Hrvati. 
Tko može dati jamstva da će primjerice Orašje ostati u hrvatskom entitetu? Nitko, dakako. Pa čak 
ako i sadašnja Županija Posavska uñe u taj entitet sasvim je sigurno da Brod, Derventa, Modriča, 
Šamac i mnogi drugi sigurno više, za sva vremena, neće biti dio hrvatskog nacionalnog prostora. 
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Hoćemo li time pljunuti na krv velikog broja poginulih Posavaca u Domovinskom ratu? Dakao da 
hoćemo. To bi bila izdaja Posavine po drugi put u vremenu treptaja oka, gledano u povijesnom 
kontekstu. 

Ustaša Dodik 

Kao, Dodik pomaže Hrvatima da ostvare svoje političke ciljeve. Dodik može i hoće pomoći samo 
hrvatskoj politici koja se temelji na UDBA-škim postulatima. Da je Dodik iskren kao što nije 
ponudio bi nam makar dvije općine u Posavini koje nemaju nikakve veze sa njihovim koridorom 
(Brod i Derventa). A priča o tobožnjem koridoru je samo floskula koja je poslužila lakovjernim za 
otimačinu povijesnog hrvatskog nacionalnog prostora. 
I oni koji slijede velikodušnog Dodika su političke naivčine prve vrste. Naravno, ne mislim na našu 
političku vrhušku, jer ona ima svoj šuškavi interes. Obična raja je ta koja puši i živi u zabludi da 
nam onaj tko je protjerao najmanje 300.000 Hrvata želi dobro. 
Priča o trećem entitetu je priča velikosrpske politike. I nikako ne može biti stav istinske politike 
Hrvata, niti onih u BiH, ali niti onih u Hrvatskoj. 

BiH je država Hrvata 

Bosna i Hercegovina je hrvatska zemlja i to cjelokupna od Save do Jadrana i od Une do Drine. Ona 
nam treba cijela i ne damo je drugima za šaku dolara. A ta šaka dolara je upravo spomenuto 
kukavičje jaje zvano treći entitet. Pravi Hrvati se neće odreći niti pedlja Bosne i Hercegovine, jer mi 
imamo povijesno pravo na tu zemlju. To što nas ima malo u BiH je rezultat naše promašene politike 
koja je u dobroj mjeri služila velikosrpskim ciljevima  Meñutim, naša brojnost nije ta koja će 
odrediti naše pravo na BiH. To nam pravo silom ili svojevoljno moraju priznati i drugi narodi u 
BiH. A najgore od svega je to što to pravo negiramo sami sebi. 
Bošnjaci nisu Hrvatima neprijatelji. Takav trenutačni odnos nam je nametnut, kao što je ranije 
rečeno od strane velikosrpske politike. Da ta velikosrpska politika i dalje djeluje pokazuje 
zaoštravanje odnosa izmeñu Hrvata i Bošnjaka. Federacija BiH nije slučajno stvorena ovakva. I bila 
je prigoda da se na hrvatsko-bošnjački sukob stavi točka na i. Nažalost, Srbi i danas imaju velikog 
upliva u političke odluke i Hrvata i Bošnjaka, pa se krizni odnosi izmeñu Hrvata i Bošnjak samo 
produbljuju. A jedinu korist od toga imaju samo Srbi. 
Poznati su brojni primjeri Bošnjačke netrpeljivosti prema Hrvatima u BiH. Jasno je da su danas 
Hrvati ugrožen narod i da spomenuta FBiH danas nije sretno rješenje za Hrvate. Propagandna 
mašinerija je već nametnula javnosti mišljenje da su odnosi izmeñu ova dva naroda nepopravljivi. 
Brojni su primjeri koji to dokazuju, ali ima i onih koji govore suprotno. 
Razumljivo je da antagonizam postoji meñu narodima u Središnjoj Bosni. Meñusobno su ratovali, 
ostale su rane koje teško zacjeljuju. Samo ne mogu se oteti dojmu da Bošnjake nekako više mrze 
Hercegovci koji su s njima kudikamo manje ratovali. S toga valjda i Bošnjaci imaju veći pik na 
Hercegovce. To je upravo dokaz da meñusobna mržnja nije plod izravnog sukoba nego je produkt 
politički montiranog procesa. 

Ničija nije do zore sjala 

Sve u svemu vrijeme će pokazati koji su to istinski svehrvatski ciljevi u Bosni i Hercegovini. Isto 
tako vrijeme će pokazati tko će u hrvatskoj povijesti biti zabilježen kao izdajnik. Ali vrijeme je već 
pokazalo da su Posavci mučenici hrvatskog naroda. I javno ih blatiti i osuñivati bez argumenta 
svakako je još jedan dokaz kakvog kukolja mi u svom žitu imamo. 
Možda neće biti potreba za velikom vremenskom distancom da se dokažu i prokažu podrivači 
svehrvatskog jedinstva i zajedništva. 
Sva je sreća da Hrvati Posavine više vjeruju u Boga nego u stranke i pročitane političare čiji je moto 
"neka meni bude bolje, a za ostale boli me briga. Da, "briga" jer ne bi lijepo bilo da uz ime 
Svevišnjeg koristim izraz za onu mušku stvar. 
Ljudevit Posavski,  
e-Posavina.com 
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Kolumna četvrtkom Marka Franciškovića: Prioriteti  
Četvrtak, 26 Kolovoz 2010 05:20  
 
Prije nekoliko dana imao sam posjetu trojice službenika MUP-a RH, koji su po nalogu 
kolega iz Osijeka došli istraživati jedan bizaran, ali istovremeno i simptomatičan slučaj koji 
se odigrao na virtualnom prostoru facebooka, tzv. fejsa. Radilo se o fotografiji koja je 
stavljena na tzv. zid fejsa na kojoj osoba pod imenom ''Grof Ivan'' zajedno sa još jednom 
drugom osobom stoji ispred Židovske općine Osijek i pozdravlja rimskim pozdravom koji 
su kasnije preuzeli talijanski fašisti, a od njih i njemački nacisti. 
Fotografiju sam stavio i komentirao zato da ukažem na nešto što stalno ponavljam, ali 
očito nekima nedovoljno: takvi i slični poduhvati su izravno protivni hrvatskim nacionalnim 
interesima jer to je upravo materijal za kojim antihrvatske strukture nasušno žude i na sve 
načine žele isprovocirati takve ispade jer onda kroz medijsku i institucijsku kontrolu koju 
imaju od svega naprave konstrukciju laži kojima okolo mašu i tvrde kako je Hrvatska 
nacistička zemlja, zločinačka država, da su Hrvati genocidan narod i sve ostalo tome 
slično, vjerujem svima i previše dobro poznato. Ako se ta slika o Hrvatskoj i Hrvatima kao 
nacistima i zločincima nametne već zombiziranoj javnosti Zapada, onda je u nekim 
budućim dogañajima neprijatelju puno lakše i treba mu puno manje vremena za medijsku 
pred-pripremu eventualnog konvencionalnog napada, agresiju i u konačnici brutalnu 
okupaciju Hrvatske. To je ovim domaćim strukturama koje su prihvatile fašizam i 
nacionalsocijalizam kao svoju ideologiju i svjetonazor nedokučiva stvar za shvatiti kao što 
je nekome tko ne zna igrati šah nedokučivo shvatiti potez kojim se partija gubi ili dobiva 
nekih 20 poteza kasnije. Oni su sretni da su izveli nešto što je ''zabranjeno voće'' političkih 
normi, misle da su time nešto veliko napravili, a ne uviñaju da su time svojoj naciji - za koju 
su u svojoj ograničenosti uvjereni da rade najbolje - oslabili obrambenu sposobnost u 
eventualnoj budućoj fazi borbe za nezavisnost i slobodu: onda kada bi hrvatske 
suverenističke snaga preuzele vlast i poduzele korake po kojima se vidi da su uistinu 
suverenističke poput npr. nacionalizacije banaka, poništenja pretvorbe i privatizacije, 
protjerivanja svih stranih agentura, raskidanje sa NATO savezom ili proglašenja 
gospodarskog pojasa. Nakon tih poteza, tko god to napravio, mogu se očekivati samo 
napadi i pritisci na Hrvatsku svim mogućim sredstvima, a prvenstveno se to svodi na 
medijsku bojišnicu - i tu dolazimo do ovakvih genijalaca poput ''Grof Ivana'' na koje treba 
gledati kao na onoga tko u ratu s neprijateljskom stranom neprijatelju dostavlja streljivo. 
Na toj medijskoj fronti sve se odlučuje i tu se može i mora onemogućiti konvencionalna 
vojna intervencija svjetskih imperijalista kojima nikako ne bi odgovarao svjetleći primjer 
jedne Hrvatske u sred Europe, a koji bi svima pokazao kako se blagostanje i prosperitet 
brzo ostvaruju jednom kada se narod oslobodi parazitizma meñunarodne bankarsko-
korporativne mafije. U ovom konkretnom slučaju sa fejsa pogotovo, jer kada se na sve 
skupa još nadoveže sumanuta reakcija gdje taj ''Grof'' svojim pisanjem ispod postavljene 
fotografije pokazuje svoju krajnje poremećenu psihopatologiju u odnosu na druga ljudska 
bića, štoviše, u odnosu na djecu, onda je diverzija i sabotaža hrvatskih dugoročnih 
interesa izvršena do kraja. Neprijatelju je dano cijelo skladište streljiva da nas sada s njime 
može gañati. 
Time samo još više stoji jedan od mojih komentara na fejsu da je ''Grof'' trebao tražiti da 
mu plate što je napravio tu fotografiju jer ovakve i slične poduhvate redom izvode agenti 
provokatori ili obični plaćenici koji su spremni za novac uraditi sve što nalogodavac traži. 
Najbolji primjer, koji takoñer često navodim, je slučaj postavljanja eksploziva pod Židovsku 
općinu Zagreb i Židovsko groblje na Mirogoju 1991. koju su izveli operativci KOS-a 
predvoñeni čovjekom koji je po ocu porijeklom Crnogorac, a po majci - Židov. Cilj tog 
terorističkog čina bio je kompromitiranje hrvatske pred svijetom. I to je jasno utvrñena 
stvar, prihvaćena čak i na haaškom sudu kao takva, no očito da nekima poput prof. 
Goldsteina to nikako ne odgovara budući, nakon što je sve to odavno utvrñeno i dokazano, 
on i dalje tjera po svome pa bez srama u emisiji na HRT-u ''Nedjeljom u 2'' te eksplozije 
navodi kao dokaze svojim tezama o hrvatskoj fašistoidnosti i ''krivim potezima hrvatskih 
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vlasti sa predsjednikom Tuñmanom na čelu''. U sve se uklapa i svjedočenje don Josipa 
Čorića koji je prije par dana u svojem otvorenom pismu Ivi Josipoviću naveo kako mu je 
djevojka koja je u Čavoglavama fotoreporterima pozirala sa ustaškom kapom na glavi 
priznala da su joj za to platili 5.000 kn. Ovdje je bitno za shvatiti kako nošenje ustaške 
kape u Čavoglavima ide na ruku hrvatskim neprijateljima, a ne raspredati o tome što 
nekome ustaška kapa predstavlja ili ne predstavlja. Ako nekome je to nekome toliko bitno, 
neka je nosi na druge dane i na drugom mjestu, ali ne u Čavoglavama baš kada se to želi 
istaknuti i iskoristiti protiv Hrvatske i Hrvata. Tko ovo ne razumije taj je potpuno nepismen 
po pitanju medijskog ratovanja i kako funkcionira propaganda. 
Da je taj ''Grof Ivan'' imalo mudar onda bi se lijepo fotografirao ispred Židovske općine 
Osijek sa velikim raspelom ili slikom Isusa, sa krunicom u ruci i molitvom na ustima jer to 
je ono što nikako ne odgovara svjetskim moćnicima koji grade antikristovo carstvo Velikog 
Babilona. Sve ostalo im ide na ruku, odgovara im svaka ideologija koja je otuñena od 
Boga i Crkve bez obzira koliko bio čovjek pametan - ovdje se radi o primatu duhovnog 
boja koji je daleko ispred svih ostalih bojišnica uključivo i medijsku koja je danas na 
svjetovnoj razini ona dominantna. Jasno, da bi ''Grof'' do ove mudrosti došao morao bi se 
najprije pokajati i u svojoj dubini iskreno obratiti od ovog poganskog puta kojeg sada 
zagovara jer inače bi to nošenje raspela i cijele pripadajuće ikonografije bila obična 
blasfemija. Interesantno je da i kroz ovaj primjer gdje ''Grofa'' upućujem da se odvrati od 
svojeg puta sigurne propasti u koji ga vodi poganski nacionalsocijalizam, te da se prihvati 
onog jednog jedinog uskog i trnovitog puta, istine i života, da tu na ovom savjetu i 
hipotetskom izvršenju istog dolazi do vidjela sva istina i nadmoć Isusa Krista kao Mesije i 
Spasitelja pred kojim zlotvori nemaju moći i bježe od Njega. Njima, antikristima svih boja i 
oblika, Isus Krist je toliko nesnošljiv i toliko ga ne podnose da ostaju nemoćni i uistinu 
bijesni pred ovakvim vrstama ''provokacija'' - za razliku od grlatosti i osnaženosti koju 
iskazuju kada ih se ide provocirati poganskim rimskim pozdravom ili bilo kojim drugim 
načinom koji nije kristološki. Malo za razmisliti, tko ima volje razmišljati, jer i to je danas 
nešto što se ljudima baš ne mili previše budući su od strane monopolista koji drže medije, 
financije i institucije programirani tako da što je više moguće budu nemisleća bića koji 
samo slijede ono što im se sugerira. 
Ima još jedna stvar u svemu ovome skupa, a to je da ovi likovi poput navedenog ''Grofa'' 
nemaju dovoljno pameti da shvate kako postoji dobrih 90% šanse da su u tom svojem 
pokretu voñeni od strane agenata neke obavještajne službe jer, kako se polako otvaraju 
arhivi ali i kroz neposredna svjedočanstva, vidi se kako je praksa upravo takva i većinu tih 
najekstremnijih skupina poput neonacista, klanovaca, bijelih ili crnih suprematista, ali i 
radikalnih komunista ili anarhista pa sve do radikalnih ekoloških skupina, redovito pokreću 
i vode obavještajne službe i njima se koriste onako kako im odgovara. O tome nema 
nikakve dvojbe i svi dokazi potvrñuju da se tako radi po cijeloj Europi, SAD-u, Kanadi i 
ostalim zemljama koje ulaze u zapadni civilizacijski krug. 
Za kraj ovog bizarnog slučaja na kojem se tako promptno angažirala policija potaknuta 
pokličima pridošlim iz nekakvih umišljenih instituta i njihovim pratećim medijskim 
kompanjonima, treba reći da bez obzira na sve što je nesretnik napravio lošega i izgovorio 
krajnje bezumne stvari, nema nikakve osnove za pokretanje ikakve krivične ili kaznene 
odgovornosti protiv navedenog ''Grofa''. Njega se može samo moralno osuditi, no time se 
policija i pravosuñe ne smiju baviti jer imaju pametnijeg posla. Barem bi trebali imati, 
poznajući stanje u državi. Uostalom, gdje bi nas dovelo kada bi se išlo procesuirati svačiju 
glupost? Tko bi bio pošteñen? Svatko ima pravo na svoju glupost i da se izrazi kako već 
misli da je primjereno, a jednako tako svatko bi trebao imati pravo da to komentira i iznese 
svoj sud o onome što misli da je vrijedno javnog govora. 
Nikako se ne slažem sa inicijativama kojima se želi zabraniti znakovlje lijevih i desnih, 
nekakvo izjednačavanje i zadovoljavanje puke forme kroz zabranu zvijezde i svastike. Isto 
se odnosi i na nečije izražavanje, svjetonazor ili ideologiju koliko god bili sumanuti ili 
bezumnički. Naprotiv, meni je drago ako mogu vidjeti kakav je tko uistinu, ne da se po sili 
zakona mora pretvarati u nešto što nije pa onda teže mogu znati s kime imam posla. Što 



 6 

se mene tiče neka svatko nosi simbol koji želi, ali neka to radi na vlastitu odgovornost u 
smislu socijalnog okruženja i svake druge reakcije ljudi na prostoru na kojem se netko 
nalazi sa svojim simbolom. Ili propovijeda svoju ideologiju ili svjetonazor. 
Tako, da uzmem ovaj primjer što želim reći, neka slobodno doñe tko želi sa četničkom 
kokardom i neka se šeće Trgom bana Jelačića i promovira Veliku Srbiju i četništvo pa da 
vidimo kako će proći. Ne trebaju zakoni za neke stvari jer su neformalna društvena pravila 
puno bolja u rješavanju i ovih, kao i raznih drugih stvari, a ujedno se kroz reakciju na ovaj 
pretpostavljeni slučaj sa kokardom na Trgu pokazuje pravo stanje društvene svijesti u 
narodu, postojanju ili ne postojanju instinkta za preživljavanje, kao i stvarne razine 
nacionalnog dostojanstva. Isto vrijedi i za sve ostale simbole i ambleme, ikonografije i 
poziranja. U biti, uvijek je u svakom smislu bolje što postoji manje zakona i to je stara 
kineska mudrost koja govori da je inflacija zakona znak da je država u neredu i blizu 
raspada, a povijest u ovome potvrñuje stare kineze. Govorili su iz neposrednog iskustva. 
Takoñer, opet gledajući više poteza unaprijed, ne mogu a da ne vidim kako nakon što se 
krene jednom u zakonsko zabranjivanje jednog simbola, potom drugog, trećeg ili nekog 
četvrtog, da će se ovim principom političke korektnosti gdje se licemjerno želi udovoljiti 
svima na kraju doći do onog meni najvažnijeg simbola - križa. Nekako mi izgleda kao da 
su ove sadašnje radnje samo u toj krajnjoj funkciji i to upravo stoga što su svi ovi simboli, 
od pentagrama do svastike, upravo simboli proizašli iz nepomirljivo antikršćanskih 
duhovnosti, pa stoga ih se sada samo taktički žrtvuje da bi se uklonio onaj simbol koji 
jedini predstavlja (tj, simbolizira) spas za čovjeka. Neka cvjeta slobodno tržište simbola i 
ideja, meni to ne smeta jer znam da je simbol križa i ideja kršćanstva toliko superiorna 
svima ostalima da ne sumnjam da će svi antikristovi simboli i ideje ustuknuti i prije ili 
kasnije biti poraženi od istine radosne vijesti koju naviješta evanñelje. 
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